
4205 29/3 65: 3. beh. af lovforslag om skatte- og afgiftsforhøjelser. 4206 

Forslag til lov om forhøjelse af indkomst- 
skatten af aktieselskaber m. v. 
vedtoges med 99 stemmer mod 77; 3 med- 
lemmer tilkendegav, at de hverken stemte 
for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Forslag til lov om udskrivning af indkomst- 
og formueskatten til staten for skatteåret 
1965-66 
vedtoges enstemmigt med 99 stemmer; 80 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændringer i postloven. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 98) 
findes i tidenden sp. 4116, udvalgets tillægs- 
betænkning i tillæg B. sp. 463). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Formanden: Sammen med denne sag fore- 
tages den følgende sag på dagsordenen, 
nemlig: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændringer i statsbaneloven. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 99) 
findes i tidenden sp. 4116, udvalgets tillægs- 
betænkning i tillæg B. sp. 463). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagene sattes til forhandling. 

Arne Larsen: Idet jeg henviser til mit 
partis stillingtagen til lovforslaget om æn- 
dringer i postloven ved første og anden 
behandling, kan det vel næppe undre nogen, 
at mit parti vil stemme imod dette lovfor- 
slag, især efter de ændringsforslag, der blev 
vedtaget ved lovforslagets anden behand- 
ling, hvorefter posttaksterne fik en ganske 
betydelig ekstra forhøjelse, nemlig fra 67 til 

104 mill. kr., og nu ikke længere begrundet 
i stigende udgifter, men begrundet i, at det 
var ønskeligt at bruge posttakstforhøjel- 
serne til en indirekte beskatning, til en al- 
mindelig forbrugsbegrænsning og til at hid- 
føre det meget omtalte kasseoverskud. Af 
disse grunde vil mit parti stemme imod lov- 
forslaget om posttakstforhøjelser. 

Hvad angår lovforslaget om ændringer i 
statsbaneloven, har flertallet ikke ønsket 
at tage hensyn til vore synspunkter med 
hensyn til taksterne på måneds- og ugekort. 
Man har nedstemt vort ændringsforslag, 
hvilket vi i høj grad beklager, idet vi tror, 
at man ved gennemførelse af de foreslåede 
forhøjelser jager mange kunder bort fra 
DSB, især dem, som har mest behov for 
at bruge de kollektive trafikmidler til at 
komme fra hjem til arbejdsplads og til- 
bage igen. Vi tror ikke, at denne politik 
vil medvirke til at skaffe balance på DSBs 
regnskaber; den vil snarere gøre det mod- 
satte, og af den grund vil vi undlade at 
stemme. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Forslag til lov om ændringer i postloven 
vedtoges med 88 stemmer mod 15; 76 med- 
lemmer tilkendegav, at de hverken stemte 
for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Forslag til lov om ændringer i statsbane- 
loven 
vedtoges enstemmigt med 161 stemmer; 18 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændringer i lov om leje. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
123) findes i tidenden sp. 4134, udvalgets 
tillægsbetænkning i tillæg B. sp. 473). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 



4207 29/3 65: 3. beh. af f. t. i. vedr. leje. 4200 

Kai Moltke: Vi plejer at stemme for en- 
hver forlængelse af lov om leje og de beskyt- 
telsesforanstaltninger, som indeholdes heri, 
og som det fremgår af betænkningen, er 
vort standpunkt her uforandret; vi ønsker 
lov om leje forlænget. Vi er endvidere til- 
hængere af, at der nedsættes et fast udvalg 
til at arbejde med de problemer, der fore- 
ligger. Det har jeg allerede bemærket ved 
anden behandling. 

Dette stykke lovgivningsarbejde har imid- 
lertid to ganske ejendommelige træk, nem- 
lig for det første 홢 og jeg tror, det er 
første gang, vi har været vidne til det 홢 
at flertallet i sin betænkning bogstavelig 
talt forudskikker løsningen på de proble- 
mer, som skal søges løst, derunder sådanne 
ting som ejerlejligheder, der endnu ikke 
har været behandlet i tinget, og dernæst, 
at flertallet går ind for en gradvis fremad- 
skridende procentvis forhøjelse af lejen. 
Det forekommer mig derfor, at dette lov- 
forslag ikke kan betragtes som hvilende i 
sig selv. Tværtimod fastsætter man ved et 
forlig nye principper, som virker ud over 
en lovs gyldighedsperiode. 

Under sådanne omstændigheder kan jeg 
kun sige, at jeg opfatter dette forlig som 
en helhed, og mit parti ønsker derfor denne 
gang at stemme imod lovforslaget. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges med 166 stemmer mod 10; 3 med- 
lemmer tilkendegav, at de hverken stemte 
for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om invalide- og folkepension. 
(Om forhøjelse af invalide- og folkepensions- 
bidraget m. v.). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 96) 
findes i tidenden sp. 4171). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Formanden: Sammen med denne sag 
foretages den følgende sag på dagsordenen, 
nemlig: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om pension og hjælp til enker 
m. fl. (Om pensionstillæg). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 97) 
findes i tidenden sp. 4172). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagene sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Forslag til lov om ændring i lov om inva- 
lide- og folkepension (Om forhøjelse af inva- 
lide- og folkepensionsbidraget m. v.). 
vedtoges enstemmigt med 179 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Forslag til lov om ændring i lov om pension 
og hjælp til enker m. fl. (Om pensionstillæg) 
vedtoges enstemmigt med 179 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til folketings- 
beslutning om etableringslån for unge land- 
brugere [af Kirkegaard m. fl.]. 

(Forslaget til folketingsbeslutning (nr. XX) 
findes i tillæg A. sp. 2073, fremsættelsen i 
tidenden sp. 3453). 

Formanden: Sammen med denne sag 
foretages den sidste sag på dagsordenen, 
nemlig: 

Første behandling af forslag til folketings- 
beslutning om ændringer i retten til at bringe 
underskud ved driften af landbrugsejendomme 
til fradrag i anden erhvervsindtægt [af Kirke- 
gaard m. fl.]. 

(Forslaget til beslutning (nr. XXI) findes 
i tillæg A. sp. 2075, fremsættelsen i tidenden 
sp. 3455). 

Sagerne sattes til forhandling. 


